

ND-206 《聖靈的管治 - 最大受恩之法》

ND-206 Governance of the Holy Spirit - The Greatest Way to Blessedness

經文：羅 8:28-30；林後 2:14，4:11-12；詩 78:72；詩 39：9；歌 1:12

Scripture: Romans 8:28-30; 2 Corinthians 2:14, 4:11-12; Psalm 78:72; Psalm 39:9; Song of Solomon 1:12

背誦經文：²⁸ 我們曉得萬事都互相效力，叫愛神的人得益處，就是按他旨意被召的人。²⁹ 因為他預先所知道的人，就預先定下效法他兒子的模樣，使他兒子在許多弟兄中作長子。³⁰ 預先所定下的人又召他們來；所召來的人又稱他們為義；所稱為義的人又叫他們得榮耀。(羅 8:28-30)

Memory Verse: ²⁸ And we know that all things work together for good to those who love God, to those who are the called according to His purpose. ²⁹ For whom He foreknew, He also predestined to be conformed to the image of His Son, that He might be the firstborn among many brethren. ³⁰ Moreover whom He predestined, these He also called; whom He called, these He also justified; and whom He justified, these He also glorified.

(一) 聖靈_____與_____。
_____ and _____ of the Holy Spirit

(1) 內在：與神的性情有份 - 生命的更新與變化 (西 3:4，加 4:19,5:12)

Inner: partaking of the divine nature - renewal and transformation of life (Colossians 3:4; Galatians 4:19, 5:12)

- 「心思被更新，情感被煉淨，意志被折服」
“Renewed mind, purified emotion, subdued willpower”

- 由「基督內住」到「基督成形」在心中
From “indwelling of Christ” to “formation of Christ” in heart

- ³ 神的神能已將一切關乎生命和虔敬的事賜給我們，皆因我們認識那用自己榮耀和美德召我們的主。⁴ 因此，他已將又寶貴又極大的應許賜給我們，叫我們既脫離世上從情慾來的敗壞，就得與神的性情有分。(彼後 1:3-4)

³ As His divine power has given to us all things that pertain to life and godliness, through the knowledge of Him who called us by glory and virtue, ⁴ by which have been given to us exceedingly great and precious promises, that through these you may be partakers of of the divine nature, having escaped the corruption that is in the world through lust. (2 Peter 1:3-4)

(2) 外在：「人的破碎與靈的出來」(林後 4:11-12) - 流露基督 (模成祂兒子的形像)

Outer: “the brokenness of the flesh and the emergence of the Spirit” (2 Corinthians 4:11-12) - Overflowing of Christ (molded to the image of His Son)

(二) 最大受恩之法：_____。

The greatest way to blessedness: _____。

- ❖ 神的旨意是要眾子同進榮耀，而聖靈一切工作的法則就是因著這個目的而調度萬事，為了將我們模成神兒子的形像，這就是「聖靈的管治」。因此，神兒女所面臨的一切環境都是聖靈為了管教、煉淨、建立，提升我們的生命，為了使我們「像主」。因此，人的相信與順服自然也成了我們蒙恩、蒙福之路。

The will of God is to have all sons enter into glory together. The principle for all works of the Holy Spirit is to work all things toward this purpose, so that we are molded into the image of the Son of God - this is called the "governance of the Holy Spirit". Therefore, all circumstances faced by children of God are for discipline, refinement, purification and edification by the Holy Spirit, that our lives are being enhanced, and that we are "like the Lord". Therefore, man's trust and obedience naturally become the path to receiving grace and blessings.

- ❖ 積極地『信而順服聖靈的管治』成了我們「最大的受恩之法」

Actively "trust and obey the governance of the Holy Spirit" becomes our "greatest way to blessedness"

- ...他按心中的純正牧養他們，用手中的巧妙引導他們。（詩 78:72）
... He shepherded them according to the integrity of His heart, and guided them according to the skillfulness of His hands. (Psalm 78:72)

- 因我所遭遇的是出於你，我就默然不語。（詩 39：9）

I was mute, I did not open my mouth, because it was You who did it. (Psalm 39:9)

(三) 活出「不再是我，乃是基督」的見証

Live out the testimony of "no longer I, but Christ"

(1) 對神：_____.

To God: _____.

- 王正坐席的時候，我的哪噠香膏發出香味(歌 1:12)

While the king is at his table, my spikenard sends forth its fragrance. (Song of Solomon 1:12)

(2) 對仇敵：_____.

To enemy: _____.

- 神的兒子顯現出來，為要除滅魔鬼的作為。（約壹 3:8）

For this purpose the Son of God was manifested, that He might destroy the works of the devil. (1 John 3:8)

(3) 對人：_____、流露基督的馨香之氣

To man: _____, reveal the fragrance of Christ

- 感謝 神！常率領我們在基督裏誇勝，並藉著我們在各處顯揚那因認識基督而有的香氣。（林後 2：14）

Now thanks be to God who always leads us in triumph in Christ, and through us diffuses the fragrance of His knowledge in every place. (2 Corinthians 2:14)